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Zápis ze zasedání AS FAVU VUT ze dne 12. 12. 2018 

12. 12. 2018, 10.00 hod., FAVU VUT, Údolní 244/53, Brno, zasedací místnost č. 325 (budova U2, 3.NP)  
 
Přítomni:  MgA. Vasil Artamonov, MgA. Jennifer Helia de Felice, MgA. Tomáš Hrůza, 

 MgA. Břetislav Malý, Petr Mucha, BcA. Tomáš Plachký, doc. MgA. Luděk 
Rathouský, MgA. Pavel Sterec, Ph.D., MgA. Jakub Tajovský, Mgr. Martin Žák, 
Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D. 

  
Omluveni:   - - - - - - - - - - - - -   
 
Hosté: doc. MgA. Milan Houser, děkan FaVU VUT  

 
 
Program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU, Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D; 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 28. 11. 2018, 

Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D.;  
3. Výroční zpráva o činnosti FaVU VUT za r. 2017, doc. MgA. Milan Houser; 
4. Pravidla rozdělení příspěvků, dotací a ostatních prostředků FaVU VUT pro kalendářní 

rok 2019, doc. MgA. Milan Houser, Bc. Marcela Jirků; 
5. Projednání a schválení změny v § 27, odst. 1., písm. b) Statutu FaVU VUT v Brně, 

doc. MgA. Milan Houser; 
6. Informace ekonomické komise AS FaVU VUT, MgA. Břetislav Malý; 
7. Doplnění členů komisí; Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D.; 
8. Různé, Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D.; 
9. Volba děkanky/děkana FaVU VUT, Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D. 
10. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D. 

 
 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU, Mgr. Žáčková, Ph.D; 
Hlasování:  
pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 

Program zasedání AS FaVU VUT byl schválen. 
 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 28. 11. 2018, 
Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D.;  

Hlasování:  
pro: 10, proti: 0, zdržel se: 1 

Zápis ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 28. 11. 2018 byl schválen. 
 

3. Výroční zpráva o činnosti FaVU za r. 2017, doc. MgA. Milan Houser; 
Informace o struktuře a obsahu výroční zprávy podala projektová manažerka Monika 

Šimková. Břetislav Malý vznesl připomínku, aby Výroční zpráva o činnosti FaVU VUT byla 
podávána AS FaVU VUT ke schválení v dřívějším termínu. Dále se vyjádřil, aby Výroční zpráva 
o činnosti FaVU VUT byla více provázána s Výroční zprávou o hospodaření FaVU VUT. Zároveň 
připomněl, že Výroční zpráva o činnosti může být předložena ke schválení až na konci října, tj. 
v okamžiku, kdy jsou již známy výsledky hodnocení RUV. 
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Členové a předsedkyně AS FaVU prodiskutovali návrh, aby Ekonomická komise AS 
FaVU stanovila závazné body související s ekonomickými výsledky FaVU VUT, které bude 
následně obsahovat Výroční zpráva o činnosti. Požadavky na strukturu a obsah Výroční 
zprávy o činnosti stanoví Ekonomická komise AS FaVU do 30. 4. 2019. 

AS FaVU přijal Výroční zprávu o činnosti za rok 2017 k projednání. Ke schválení 
dokumentu dojde na dalším zasedání AS FaVU. 

 
4. Pravidla rozdělení příspěvků, dotací a ostatních prostředků FaVU VUT pro kalendářní rok 

2019, doc. MgA. Milan Houser,  
Dokument byl předložen a byl předán k projednání do Ekonomické komise AS FaVU VUT. 

 
5. Projednání a schválení změny v § 27, odst. 1., písm. b) Statutu FaVU VUT v Brně, 

doc. MgA. Milan Houser; 
Tomáš Hrůza jakožto člen kolegia děkana FaVU VUT informoval o projednání 

požadavku na změnu Statutu FaVU VUT v AS VUT. Na kolegiu děkana FaVU a na zasedání AS 
FaVU VUT byly řešeny již tři žádosti o změnu Statutu FaVU VUT. Tomáš Hrůza při tom 
upozornil na skutečnost, že by bylo vhodné všechny tři změny Statutu předložit k projednání 
v AS VUT současně (žádáme o změnu organizační struktury, změnu názvu ateliéru a změnu 
stanoveného termínu pro předložení pravidel rozpočtu FaVU). 

V současném Statutu FaVU VUT je uvedeno, že FaVU VUT předkládá pravidla 
hospodaření do konce roku, což ovšem není správně, neboť v dané době ještě nejsou známa 
pravidla hospodaření VUT ani MŠMT. Optimální postup by měl být takový, že jednotlivé 
fakulty předkládají svá pravidla hospodaření až po té, co jsou schválena pravidla hospodaření 
univerzity jako celku. 
 
AS FaVU VUT přistoupil k hlasování o změně Statutu FaVU VUT předložené děkanem doc. 
MgA. Milanem Houserem. 

Hlasování: 
pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 

Návrh by schválen. 
 

AS FaVU VUT přistoupil k hlasování o tom, že projednávané změny budou AS VUT předloženy 
ke schválení současně. 

Hlasování: 
Pro: 11, zdržel se: 0, proti: 0 

Návrh by schválen. 
 

6. Informace Ekonomické komise AS FaVU VUT, MgA. Břetislav Malý; 
Předseda ekonomické komise AS FaVU VUT MgA. Břetislav Malý informoval AS FaVU 

VUT o výsledcích jednání Ekonomické komise AS FaVU VUT s Ekonomickým oddělením FaVU 
VUT. Byla projednána pravidla rozpočtu a požadované změny týkající se struktury 
dokumentu. 

Dlouhodobým záměrem je, aby dokument byl obecně srozumitelný, čemuž odpovídá 
změna struktury a zařazení textových částí, změny jsou diskutovány s děkanátem a budou 
zahrnuty v úpravách rozpočtu. 

 
7. Doplnění členů komisí; Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D.; 

AS FaVU VUT přistoupil k doplňovací volbě členů komisí. 
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Legislativní komise: 
Předseda Legislativní komise AS FaVU VUT doc. MgA. Luděk Rathouský navrhl jako člena 
uvedené komise MgA. Vasila Artamonova, který s navrženou nominací souhlasil. Předsedkyně 
AS FaVU VUT Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D. navrhla do legislativní komise Mgr. Martina Žáka, 
který projevil zájem o členství v komisi ekonomické. MgA. Pavel Sterec, Ph.D. navrhl do 
legislativní komise Jakuba Tajovského, který s navrženou nominací souhlasil. 
 
Navržené složení Legislativní komise: 
Luděk Rathouský – předseda 
Členové: 
Vasil Artamonov 
Jennifer Helia de Felice 
Jakub Tajovský 
 
AS FaVU VUT přistoupil k hlasování o složení legislativní komise. 

Hlasování:  
pro: 9, proti: 0, zdržel se: 2 

Návrh byl schválen. 
 

Ekonomická komise: 
Tomáš Hrůza navrhl Martina Žáka jako zástupce studentské komory AS FaVU VUT v uvedené 
komisi. Martin Žák s navrženou nominací souhlasil. Předsedkyně AS FaVU VUT Markéta 
Žáčková navrhla Tomáše Hrůzu, který navrženou nominaci přijal. 

 
Navržené složení Ekonomické komise: 
Břetislav Malý – předseda 
Členové: 
Markéta Žáčková 
Tomáš Hrůza 
Martin Žák 

 
AS FaVU VUT přistoupil k hlasování o složení ekonomické komise. 

Hlasování:  
pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 

Návrh byl schválen. 
 

8. Různé, Mgr. Žáčková, Ph.D.; 
8.1. Pavel Sterec přednesl AS FaVU VUT návrh týkající se toho, jakým způsobem se bude 

zacházet s uchazeči o studium, kteří mají statut válečného uprchlíka. V současné době se 
o studium v AIM uchází zájemkyně ze Sýrie, kterou Pavel Sterec celoročně připravoval 
k přijímacímu řízení. Problém je, že na FaVU VUT není legislativně ukotvena možnost 
speciálních úlev pro tento typ uchazečů. Zejména se jedná o osvobození od nutnosti 
doložit potvrzení o vykonané jazykové zkoušce na úrovni B2. Luděk Rathouský: „Problém 
je, že Pavel Sterec, když o této záležitosti AS FaVU VUT jednal v roce 2016, nepředložil 
žádný návrh dokumentu, o kterém by mohl AS FaVU hlasovat.“ Tomáš Hrůza: „Dle 
informací z kolegia děkana uchazečka tuto výjimku obdržela. Takovéto rozhodnutí je 
v kompetenci děkana.“ Pavel Sterec požaduje, aby možnost udělení takovéto výjimky pro 
válečné uprchlíky byla legislativně ukotvena v pravidlech přijímacího řízení. Luděk 
Rathouský navrhuje, aby Pavel Sterec vytvořil návrh požadavků na vypracování 
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dokumentu. AS FaVU VUT může tyto požadavky dále prodiskutovat a předložit děkanovi 
FaVU VUT. 
 

8.2. Martin Žák představil připomínku kandidátky na děkanku FaVU VUT Lenky Klodové, v níž 
reagovala na stanovisko AS FaVU VUT, že tento nebude poskytovat samostatná slyšení 
jednotlivým kandidátům. Toto stanovisko vzešlo z konsensu členů AS FaVU VUT na 
předchozích zasedáních a bylo odhlasováno na zasedání dne 28. 11. 2018. Uvedené 
stanovisko dále není nikde legislativně zakotveno.  

 
Karolína Kohoutková jakožto členka Volební komise AS FaVU VUT uvedla, že toto 
stanovisko lze interpretovat různě. Kandidát na děkana FaVU VUT Richard Fajnor totiž 
část senátorů oslovil a diskutoval s nimi individuálně. Oproti tomu kandidátka na 
děkanku FaVU VUT Lenka Klodová už senátory dále neoslovovala, neboť vycházela 
z předpokladu, že nemá docházet k žádným individuálním setkáním. Lenka Klodová 
požaduje stanovisko AS FaVU VUT, k tomu, zda je tento postup v pořádku. Markéta 
Žáčková konstatovala, že všichni kandidáti měli rovné příležitosti a stejné možnosti 
komunikace s jednotlivými senátory. 
 
Tomáš Hrůza konstatoval, že na základě platného Volebního řádu FaVU VUT výklad 
kandidáta Richarda Fajnora není v rozporu s pravidly pro volbu děkana a že předešlé 
rozhodnutí senátu bylo směřováno k tomu, aby jednotliví kandidáti prezentovali své 
postoje veřejně, tj. aby byl průběh voleb co možná nejtransparentnější. Tomáš Hrůza 
dále upozornil, že kandidáti mohou být přítomni na jednání AS FaVU VUT. Volba může 
být dvoukolová a je možné, že AS FaVU VUT bude ještě požadovat uskutečnění rozhovorů 
s jednotlivými kandidáty. 
 
Karolína Kohoutková navrhuje, aby každému z kandidátů bylo poskytnuto slyšení před AS 
FaVU VUT. Luděk Rathouský se k návrhu připojil. Předchozí rozhodnutí AS FaVU VUT 
v této věci bylo nad rámec Volebního řádu FaVU VUT, proto se senát na základě podnětu 
Karolíny Kohoutkové rozhodl toto nedorozumění kompenzovat a kandidáty přizvat ke 
slyšení.  
 
Markéta Žáčková předložila tento návrh: Každému z kandidátů bude poskytnut prostor 
vyjádřit se před AS FaVU VUT na přítomném jednání v rozmezí 10 až 15 minut. Kandidáty 
svolá předsedkyně AS FaVU VUT. K vystoupení budou vyzváni v pořadí dle kandidátní 
listiny. 

 
AS FaVU VUT přistoupil k hlasování o předloženém návrhu. 

Hlasování:  
pro: 6, proti: 4, zdržel se: 1 
Návrh byl přijat. 

 
Předsedkyně AS FaVU VUT vyhlásila přestávku v jednání od 12.30 do 13.00.  
 

9. Volba děkanky/děkana FaVU VUT, Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D. 
Jednání AS FaVU VUT byli přítomni členové Volební komise AS FaVU VUT:  
Tomáš Hrůza, předseda 
Luděk Rathouský 
Karolína Kohoutková 



 
 

5 
 

Hana Drštičková 
Helena Frydrychová 
 
Předsedkyně AS FaVU VUT informovala senátory, že kandidáty pozvala na 13.45 h k slyšení. Vyzvala 
přítomné senátory, aby sdělili svou představu o tom, jaké dotazy by měly být kandidátům položeny. 
 
AS FaVU VUT se shodl na následujících dotazech, které budou položeny kandidátům na funkci 
děkanky/děkana: 

1. Jakou mají kandidáti představu o personálním složení svého pracovního týmu? 
2. Jakou mají kandidáti představu o tom, jak by měla probíhat výuka na jednotlivých 

pracovištích (ateliérová i teoretická)? Jak má být výuka vystavěna? Tato otázka se váže 
rovněž na složení Rady studijního programu. 

3. Jak chtějí kandidáti skloubit své dosavadní závazky, které se neváží na pozici děkana, s touto 
funkcí a jakým způsobem chtějí udržovat kontakt se studenty? 

4. Jak si představují soužití s Fakultou architektury VUT v jednom areálu a jak budou řešit 
omezení, která vyplynou z rekonstrukce budov obou fakult? 

 
Otázky položí předsedkyně AS FaVU VUT Markéta Žáčková. 
Odpovědi kandidátů nebudou uvedeny v zápisu z jednání AS FaVU VUT ze dne 12. 12. 2018. 
 
AS FaVU VUT přistoupil k hlasování o formulovaných otázkách a o tom, že jejich odpovědi ani 
následná rozprava členů AS FaVU VUT na toto téma nebudou součásti zápisu z přítomného zasedání 
AS FaVU VUT. 
Hlasování: 
pro: 10, proti: 0, zdržel se: 1 
 
Jako první byl přizván ke slyšení Filip Cenek, jako druhý Richard Fajnor a jako třetí Lenka Klodová. 
 
Po slyšení se uskutečnila krátká rozprava AS FaVU VUT nad jednotlivými kandidáty. 
 
Po této rozpravě bylo přistoupeno k aktu volby děkanky/děkana FaVU VUT. Předseda Volební komise 
AS FaVU VUT Tomáš Hrůza seznámil přítomné s pravidly pro volbu děkanky/děkana FaVU VUT. Každý 
z přítomných členů AS FaVU VUT obdržel 1 volební lístek se jmény všech 3 kandidátů na děkana: 
hlasuje se zakroužkováním jednoho jména, jiné označení není přípustné; volba je tajná; každý senátor 
vloží svůj lístek do urny. Následně proběhla krátká upřesňující rozprava o případné volbě v dalších 
kolech. 
 
AS FaVU VUT přistoupil k volbě děkana. 
 
Předseda Volební komise AS FaVU VUT Tomáš Hrůza oznámil výsledky prvního kola volby. 
Filip Cenek: 6 hlasů 
Richard Fajnor: 4 hlasy 
Lenka Klodová: 1 hlas 
 
Kandidátem na děkana FaVU VUT byl v prvním a jediném kole zvolen Filip Cenek. 
 

10. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D. 
Další zasedání řádné AS FaVU se uskuteční dne 30. 1. 2019 v 10.00 h. 
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Hlasování: 
Pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 
Termín příštího řádného zasedání 30. 1. 2019 byl schválen. 

Zapsala: Monika Šimková 
Schválili: Markéta Žáčková, Pavel Sterec 

 
 
 


